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Wałcz, Wojska Polskiego 50
518 245 080

POMIARY KAMERĄ TERMOWIZYJNĄ 
Powaty (wałecki, pilski, złotowski) 

Weryfikacja wycieków i przedmuchów. 
Sprawdzenie izolacji mieszkań i domów. 

Badanie paneli fotowoltaicznych i instalacji.
Badanie wraz z raportem - od 250zł  kontakt: 533 626 165

Rondo niezgody
Związek Sybiraków 
w Wałczu po raz 
kolejny zwrócił się 
do przewodniczą-
cego Rady Miej-
skiej o nazwanie 
nowo powstałego 
ronda łączącego 
Aleję Zdobywców 
Wału Pomorskiego 
z ulicą Generała 
Andersa, rondem 
12 lutego. Jaką 
decyzję podejmą 
Radni?
Nazwa ulica 12 lutego zostałą 
zlikwidowana zgodnie z usta-
wą dekomunizacyjną w 2016 
roku. Od tamtej pory nosi na-
zwę gen. Władysława Ander-
sa. Choć wciąż wielu miesz-
kańców nie jest zadowolnych 
z tej zmiany, którą wprowa-
dził w życie ówczesny woje-
woda zachodniopomorski, to 
warto przypomnieć, że radni 
wówczas nie zajęli stanowi-
ska w tej sprawie, mimo że 
pomysł budził kontrowersje. 
Radni nie wysłali wówczas 
nawet pisma do wojewody, 
gdzie podjęliby próbę pozo-
stawienia nazwy ulicy, która 
mało komu kojarzyła się z ko-
munizmem.

Co więcej, wiele miejscowo-
ści okolicznych ma obecnie 
ulice z datą, gdzie jest wła-
śnie „luty”, gdy wojska ra-
dzieckie i polskie spychały 
niemieckiego najeźdcę. IPN 
nie jest w stanie kategorycz-
nie wskazać, że te daty, jed-
noznacznie mają związek z 
komunizmem. Jednocześnie 
mógły na takiej samej pod-
stawie zweryfikować, czy wy-

stępujące w Polsce nazwy ulic 
z Churchilem i Rooseveltem 
w tle powinny być zakazane, 
bo to ci Panowie sprzedali 
Polskę Stalinowi i mają więk-
szy związek z komunizmem 
i systemem totalitarnym, niż 
dzień 12 lutego.
 
Sybiracy już w 2019 roku  

zwrócli się z prośbą do ów-
czesnego przewodniczącego 
rady - Pawła Łakomego - o 
przywrócenie starej nazwy 
ulicy. Ten jednak próbując od-
wlec w czasie swoją decyzję 
i bojąc się wprowadzić ten 
punkt pod obrady, zapropo-
nował, aby podejść do tematu 
wówczas, gdy będzie gotowe 
rondo planowane w tamtym 
czasie do budowy. Dziś rondo 
już oficjalnie zostało otwarte 
więc pomysł powrócił.   
Burmistrz Maciej Żebrowski 
poprał inicjatywę. Złożył pi-
smo do rady miasta, do ko-
misji zajmującej się właśnie 

nadawaniem nazwy ronda 
z prośbą o szczególne po-
chylenie się na tym tema-
tem i uwzględnienie wniosku 
mieszkańców.
Komisja uznała, że propono-
wana nazwa zostanie uchylo-
na przez wojewodę, więc nie 
warto podejmować kroków o 
nadanie nazwy „12 lutego” 
dla tego ronda, tym bardziej, 
że nazw związanych z wyzo-
woleniem Wałcza jest aż nad-
to, począwszy od ulicy Zdo-
bywców Wału Pomorskiego, 
czy Placu Zesłańców Sybiru. 

Co więcej, komisja jednogło-
śnie zdecydowała, aby nowe 
rondo nosiło nazwę rotmi-
strza Witolda Pileckiego. 
Efekt, który chcieli uzyskać 
kombatanci jest zatem całko-
wicie inny. Zostali ‚zamieceni 
pod dywan”. Z mieszkańca-
mi także nikt tego nie kon-
sultował, a wielu dziś pyta, 
co wspólnego ma Pilecki z 
Wałczem, bo na to nie po-
trafią dziś odpowiedzieć na-
wet radni optujący za takim 
pomysłem i nie liczący się z 
oddolnymi inicjatywami spo-
łecznymi.

 PK

Kultura w Wałczu jest 
„wobec własnego czasu”

Jubileuszowy, 45. 
OTSR „Wobec wła-
snego czasu”  od-
był się w Wałeckim 
Centrum Kultury w 
dniach 18-20 listo-
pada 2022 r.
„Czas ostatnio ponury, a w 
takim czasie literatura okazu-
je się szczególnie przydatna. 
Słowa zebrane w rozmaitych 
gatunkach literackich tworzą, 
jak w kalejdoskopie, obraz na-
szych światów zewnętrznych 
i wewnętrznych. Kontakt z 
tymi światami daje nam nie-
zwykłą możliwość współ-czu-
cia i zrozumienia. Z kolei sło-
wa wypowiedziane na żywo 
na scenie tworzą spotkanie”. 
Takimi słowami dyrektor WCK 
Maciej Łukaszewicz zachę-
cał uczestników Turnieju do 
udziału w nim. Do spotkania, 
które przyniosło dawno nie-
słyszane głosy zachwytu – za-
równo od recytatorów, jury, 
jak i widzów.

Ogólnopolski Turniej Recyta-
torski „Wobec własnego cza-
su” odbywa się w Wałczu od 
45 lat. Stoi za nim wiele waż-
nych dla miasta osób. Przez 
37 lat organizatorką Turnieju 
była Barbara Tuderek, o ko-
lejne edycje dbała Barbara 

Radkiewicz, a teraz zaszczyt 
ten przypadł Maciejowi Łuka-
szewiczowi.
Jaki był tegoroczny Turniej?
Błyskawiczny, bo od przyzna-
nia środków na jego organiza-
cję do Inauguracji przestrzeń 
czasowa wynosiła 3 dni!
Smaczny, bo – jak mówią 
uczestnicy – w całej Polsce 
nie było na turniejach tak 
pysznego cateringu (odpo-
wiedzialny za tę część był Za-
kład Aktywności Zawodowej 
w Wałczu).
Superatrakcyjny, bo pula 
nagród zdecydowanie prze-
kroczyła tę ogólnie spotyka-
ną.
Żywy, bo z roku na rok wciąż 
się zmienia, ewoluuje. Regu-
lamin dopuszcza coraz więcej 
możliwych form interpretacji 
utworów literackich, w tym 
jednego autora współcześnie 
żyjącego, poprzez recytację, 
poezję śpiewaną czy działa-
nie wywiedzione ze słowa, 
a czerpiąc z możliwości na-
szych czasów również w ka-
tegorii nowych mediów, w 
której interpretacji tekstów 
literackich można dokonać 
przy użyciu audiowizualnych 
środków wyrazu.

wydanie specjalne , wkładka EKOMECH
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Podpisano porozu-
mienie pomiędzy 
Komendą Powiato-
wą Policji w  Wał-
czu, a  Nadleśnic-
twami, których 
tereny znajdują się 
w granicach powia-
tu wałeckiego.

 
Celem porozumienia jest za-
cieśnienie współpracy między 
instytucjami w zakresie zwal-
czania szkodnictwa leśnego 
oraz zwalczania przestępstw 
i wykroczeń, utrzymanie po-
rządku i bezpieczeństwa pu-
blicznego na terenie powiatu 
wałeckiego. Spotkanie, odby-
ło się na terenie OEPLiE  „Mo-
rzycówka”. 

Uczestniczyli w nim:                   
Regionalna Dyrekcja Lasów 
Państwowych w Pile                                         
Nadleśnictwo Wałcz, Lasy 
Państwowe
Nadleśnictwo Człopa,  Lasy 
Państwowe
Nadleśnictwo Mirosławiec, 
Lasy Państwowe
Nadleśnictwo Płytnica
Komenda Powiatowa Policji w 
Wałczu

Policja i Nadleśnictwo razem

EKObudowy i 
mądrości  
historyczne 
radnych 
To było miłe zasko-
czenie, gdy spoj-
rzałem ile lokalny 
przedsiębiorca (Ja-
rosław Horodecki) 

robi rzeczy, oprócz 
tych, które są z nim 
od dawna kojarzo-
ne, czyli metalowe 
konstrukcje. Nowe 
pomysły i nowe inwestycje 
robią wrażenie. Przyznać 
muszę, że w  sumie są tra-
fione w obecne czasy i są w 
dodatku eko, czyli zgodne z 
nazwą firmy. Super, że lu-
dziom co nie muszą już nic 
robić, wciąż im się chce.. W 
dzisiejszym wydaniu, moż-
na zapoznać się z wkładką 
specjalną, przybliżającą 
nieco obecną działalność 
firmy Ekomech, aby inni 
poznali mniej znaną stronę 
tego przedsiębiorstwa. Cie-
szy również to, że w inwe-
stycjach zwraca się uwagę 
na czynniki eko, bo ja akurat 
jestem troszkę takim świru-
sem ekologicznym (ale nie 
terrorystą) więc mi to pasu-
je i trzymam kciuki za uda-

ną realizację założonych 
projektów. Cieszę się, że 
tendencja na budownictwo 
jak najmniej energochłon-
ne jest coraz częściej popu-
laryzowana. Także dwoma 
rękoma podpisuje się pod 
tym, co opisała  Agniesz-
ka Fiuk w kąciku „Rady na 
Odpady”, że wszędzie po-
winna być racjonalność. 
Starajmy się mniej kupo-
wać, mniej spalać, mniej 
wyrzucać, ale za to więcej 
myśleć. Oj myśleć, myśleć i 
nie przestawać. Tutaj moż-
na by nawiązać myślą, do 
materiału z naszej „jedyn-
ki”. A mianowicie miało być 
rondo „12 lutego”, a będzie 
rondo „Witolda Pileckiego”. 
Osobiście uważam, że datę 
„12 lutego” powinien znać 
każdy mieszkaniec Wałcza, 
a nadawanie nazw ulic na-
zwiskami ludzkimi, nie jest 
trafione, a na pewno mało 
pragmatyczne. Ludzie mają 

skazy, bo są tylko ludźmi. 
Najświętszy Polak Jan Pa-
weł II, dziś przez wielu uwa-
żany jest za mniej świętego 
po aferach kościelnych i nie 
ujawnieniu grzechów ko-
ścioła. Nazwy ulic powinny 
być neutralne, ale by takie 
były wymagana jest „mą-
drość rządzących” . Gdzie 
dziś jest pragmatyzm rad-
nych?  Tego u nich nie-
stety brakuje. Ważniejsze 
są sztandary i pokłon ku 
chwale ojczyzny, lecz gdy 
wzniosą się rakiety wroga  
ponad  naszymi głowami, 
większość tak dziś krzy-
czących zacznie szybko 
pakować się, aby uciec w 
bezpieczne miejsce. Przy 
okazji warto przypomnieć, 
że „żołnierze niezłomni” 
nie byli kryształem naszego 
narodu, bo owszem walczy-
li z sowietyzacją, ale też za-
bijali często w  sposób, któ-
ry nie przystoi prawdziwym 

żołnierzom. Wspólny cel, 
wspólny wróg czasami łą-
czył ich z powstańcami z 
UPA, którzy mordowali w 
bestialski sposób nawet 
niemowlęta, ściągając z 
nich skórę żywcem. 
Ponadto, dlaczego są tak 
mało konsekwentni w 
„historycznych ucztach” i 
nic nie wspominają o ge-
nerale Tadeuszu Rozwa-
dowskim, który powinien 
być dziś na równi stawia-
ny z Józefem Piłsudzkim 
(nota bene również mało 
krystalicznym) Dlatego 
Panowie szlachta (radni) 
zachowajcie więcej histo-
rii politycznej , niż polity-
ki historycznej.

Piotr Kurzyna

Kiedyś ktoś rzucił 
hasło 
„zabrać babci do-
wód”
 …Chodziło o wybo-
ry, nie pamietam już 
które ? 

Czy dziś powinnismy krzy-
czeć „zabrać Andrzejowi 
telefon” ? 
Chyba niestety tak, bo 
okazało się że Prezydent 
naszego państwa po raz 
kolejny dał się nabrać i 
rozmawiał przez telefon z 
dwójką Rosjan którzy tym 
razem podszyli się pod pre-
zydenta Francji. Teraz cały 
świat tego słucha i słusznie 
kpi! Andrzej Duda nato-
miast chwali się, że już po 
7 minutach zorientował się, 
że jest wkręcany…  Ktoś 
powie śmieszne…  ja po-
wiem żenujące, a w obliczu 

bestialskiej napaści Rosji 
na Ukrainę nawet tragicz-
ne. Nie wiemy jak to działa, 
ale pewnie PAD ma telefon 
przez który rozmawia jak 
my wszyscy z bliskimi, zna-
jomymi itp. Ale czy ten sam 
telefon służy do rozmów z 
innymi głowami państwa? 
Gdzie są służby, które służ-
bowe rozmowy sprawdzają, 
zanim ważne dla nasze-
go bezpieczeństwa osoby 
ze sobą porozmawiają ??? 
Zgroza! Obok toczy się 
krwawa wojna, a  nasz Pre-
zydent gada o niej trzy po 
trzy i daje się wkręcić jak 
„babcia na wnuczka” któ-

rą pospolici złodzieje chcą 
okraść! 

Rozpoczęły się Mistrzostwa 
Świata w piłce nożnej, wie-
lu ludzi na całym świecie 
uwielbia ten sport i w tym 
aspekcie nie ma z czym 
polemizować. Pamietajmy 
jednak, że ten turniej został 
okupiony życiem dzięsiąt-
ków tysięcy ludzi, którzy w 
niewolniczych warunkach 
budowali na pustyni stadio-
ny aby katarscy szejkowie 
- miliarderzy, mogli posz-
panować przed światem, 
a działacze z piłkarskich 
organizacji i sami piłkarze 

zarobić kolejne miliony! 
Taka jest smutna prawda. 
Wiele osób bojkotuje ten 
turniej, nie pojechali tam, 
nie oglądają telewizyjnych 
transmisji. Ktoś powie na 
świecie jest tyle zła, tyle 
okrucieństwa, nie mogę się 
wszystkim przejmować, na 
wszystko reagować …

Pewnie tak, ale jak zobo-
jętniejemy całkowicie co z 
nami będzie?

Małgorzata Prokop-Paczkowska
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BIURA W WAŁCZU 
DO WYNAJĘCIA:
+48 577 777 268

W Wałczu nie braku-
je nowych inwestycji z 
branży developerskiej. 
Może to oznaczać, że 
Wałcz jest wciąż atrak-
cyjnym miastem do 
inwestowania, czemu 
trudno zaprzeczyć. Jed-

nym z ciekawszych pro-
jektów o kameralnym 
charakterze, jest nieru-
chomość zlokalizowa-
na na ul. Chopina 51A. 
Zarówno pod względem 
zamieszkania jak i inwe-
stycji, może okazać się 
strzałem w dziesiątkę 
dla tych, co chcą uciec 
od spadającej wartości 
złotówki.
Apartamentowiec wy-
różnia się nowoczesną 

architekturą, tarasami z 
ogródkami, obszernymi  
balkonami , garażami i 
ogrodzonym i monitoro-
wanym terenem. Ogrze-
wanie całkowicie bezob-
sługowe z miejscowego 
ZEC-u.

W kompleksie znajduje 
się 15 apartamentów 2 
i 3 pokojowych. Do tego 
położenie jest zarówno 
blisko do obiektów spor-
towych jak i dobrze sko-
munikowane z innymi 
częściami miasta.
Osoby zainteresowane 
wciąż mogą skorzystać z 
możliwości zakupu i umó-
wić się na obejrzenie jed-
nej z atrakcyjniejszych 
miejscówek w Wałczu.

KONTAKT: 
+48 534 777 850
hubert@k2invest.pl

więcej zdjęć

Chopina 51 w Wałczu

Upadek wałeckiego PKS 
ma swoje konsekwencje w regionie
Gdyby ludzie jeź-
dzili autobusami 
PKS-u, to by ten 
nie upadł. Prosty 
rachunek ekono-
miczny robi swoje. 
Choć wiele osób 
powtarza jak man-
trę, że ten prze-
woźnik nie poradził 
sobie z realiami 
dzisiejszego rynku. 
Skutki społeczne tego wyda-
rzenia odczuwają dziś inne 
samorządy i mieszkańcy oko-
licznych miejscowości. 
Wałecki PKS dla wielu miesz-
kańców powiatu czarn-
kowsko-trzcianeckiego był 
jedynym źródłem transpor-
tu. Autobusami do szkół w 
Czarnkowie jeździło wielu 
uczniów każdego dnia. Po-
dobna sytuacja jest w miej-
scowości Sypniewo w gminie 
Jastrowie.  Przewoźnik kończy 
działalność 31 grudnia. Póź-
niej spółka przejdzie w stan 
likwidacji. 
Mieszkańcy nie zostaną jed-
nak bez jakiegokolwiek trans-
portu. Powiat czarnkowsko-
-trzcianecki negocjuje z aż 
trzema przewoźnikami. Głów-
nie z lokalnymi firmami. Będą 
przygotowane trasy dla ca-
łego powiatu, w tym Wieleń, 
Drawsko i Krzyż Wielkopolski

Ponadto został złożony wnio-
sek do wojewody wielkopol-
skiego Michała Zielińskiego, 
o dopłaty do jednego kilome-
tra, czyli tzw. wozokilometr. 
Na trasie Krzyż Wielkopol-
ski - Czarnków, już została 
uruchomiona pierwsza linia. 
Ostatecznie lini ma być 5 lub 
6. 

Niezależnie od prowadzonych 
rozmów na drogi wyjechały 
już pierwsze autobusy. Póki 
co testowo. Pojazdy można 
zobaczyć na linii z Krzyża 
Wielkopolskiego do Czarnko-
wa.  
Bilety mają być znacznie tań-
sze niż te sprzedawane obec-
nie. Różnica może wynieść 
nawet 3-4 złote.
Starosta Wałecki Bogdan 
Wankiewicz spotkał się także 
z włodarzami gminy Jastro-
wie. Tutaj ma być znalezione 
rozwiązanie, aby loklana fir-
ma dowoziła uczniów z Syp-
niewa do wałeckich szkół. 
Do połączeń ma dołożyć się 
prawdopodobnie gmina Ja-
strowie. To bardzo dobre roz-
wiązanie dla powiatu, gdyż 
uczniowie dojeżdzający do 
szkół średnich  w Wałczu, to 
zatrzymanie dotacji oświato-
wej na niezmienionym pozio-
mie.

Dzięki wsparciu 
finansowemu udzie-
lonemu przez Wo-
jewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wod-
nej w Szczecinie, w 
Szkole Podstawo-
wej nr 1 im. Korne-
la Makuszyńskiego 
realizowany jest 
program edukacyjny 
„Tam, gdzie jeziora, 
błękity…” wszytko 
w ramach projektu 
pn. „Ekopracownia 
w Szkole Podstawo-
wej nr 1 im. Kornela 
Makuszyńskiego w 
Wałczu” 

Dzięki temu wsparciu ucznio-
wie realizują wiele ciekawych 
przedsięwzięć. W listopadzie 
zostały zorganizowane m. in. 
następujące zajęcia:

Ćwiczymy technikę mikrosko-
powania „Komórkowa budo-
wa organizmów” – uczniowie 
mieli możliwość wykorzystać 
w praktyce zakupione mikro-
skopy i nauczyć się jak prawi-
dłowo korzystać z mikrosko-
pów. Świat komórek jest taki 
ciekawy i niesamowity!

Zabawa z wodą – doświad-
czenia - zajęcia pokazały, że 
nauka nie jest nudna! Ucznio-
wie mogli zbadać napięcie 
powierzchniowe wody, wy-
konywać eksperymenty np. 

wędrująca woda, chemiczne 
jojo.

Zorganizowana zostałą także 
wycieczka do Zakładu Wodo-
ciągów i Kanalizacji w Wałczu.

Uczniowie mieli możliwość 
obejrzeć i prześledzić cały 
proces związany z pobiera-
niem wody z 5 studni głę-
binowych, z etapami jej 
oczyszczania i dystrybucją 
do  mieszkań osób z Wałcza. 
Dużo cennych informacji do-
tyczących wody, którą spoży-
wamy na co dzień przekazali 
pracownicy ZWIK, a także po-
kierowali uczniów w jaki spo-
sób mogą oszczędzać wodę, 
która jest niezbędnym ele-
mentem życia.

EKO PRACOWNIA 
u Makuszyńskiego



Ogłoszenia drobne: 1.00 zł za słowo

Ogłoszenia drobne
Sprzedaż lokalna (sprzedaj skutecznie samochód, mieszkanie lub dom). 
Otrzymasz od nas reklamę w lokalnej gazecie, na największym portalu w po-
wiecie wałeckim, zdjęcie sprzedawanego produktu, wystawienie produktu na 
OLX lub Allegro.
- kto szybciej sprzeda jak nie MY, mając wszystkie media lokalne w ręku?
Tel. 67 387 42 43, extrawalcz@gmail.com

Praca w różnych gałęziach gospodarki sortownie, pakownie, 
produkcja, ogrodnictwo i inne. Zatrudnienie w ciągu całego 
roku, godne stawki wynagrodzenia.

Rekrutacja: Biuro w Wałczu, ul. Kościuszki 12A,  

tel. 603122111  Licencja: 4933

Praca w Niderlandach

NIERUCHOMOŚCI 

Biuro do pracy, 
Telefon
+48 691 73 90 21
+48 608 007 979

Sprzedam mieszkanie 
2 pokojowe, wyremon-
towane, z garażem w 
samym centrum Wałcza. 
Tel. kontaktowy 
+48 880 801 590

Sprzedam lub wyaj-
mę mieszkanię, 62 m2 
(3pokojowe) częściowo 
umeblowane.
+48 601 779 320 
467468

PRACA

Poszukiwany przedstawi-
ciel handlowy- aktywny 

sprzedawca, praca dodat-
kowa na dobrej prowizji, 

zgłoszenia można wysyłać 
na : 

marketing@studioextra.pl  

Poszukujemy 
mgazyniera.

Miejsce pracy Wałcz. 
Szczegóły i oferta 

na stronie 5 

ADRES REDAKCJI
ul.Kościuszki 4, 78-600 Wałcz
REDAKTOR NACZELNY 
Piotr Kurzyna
I ZESPÓŁ REDAGUJĄCY 
Piotr, Wiesław, Marcin, Agnieszka, Natalia

KONTAKT:
e-mail: extrawalcz@gmail.com  non stop
strona internetowa: www.extrawalcz.pl, non stop
Telefon: 67 387 42 43 często nie zawsze
Redakcja czynna w godzinach pracy
WYDAWCA:
Agencja 3 Głowy Prodakszyn
SKŁAD
Kamil Urbanowski 
DRUK:
Agora SA

Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za 
treść zamieszczanych reklam i ogłoszeń 
oraz zastrzega sobie prawo do redagowa-
nia i skracania nadesłanych tekstów. Listy 
nadsyłane do redakcji są wyrazem opinii ich 
autorów. Redakcja nie zwraca materiałów 
niezamówionych. 

RÓŻNE
Sprzedam złotokap 
drzewka, kamienie, 
stary sprzęt rolniczy. 
tel: 664 482 711

- ubezpieczenia
- tłumaczenia dokumen-
tów
- opłaty za media
- ksero,fax
- kredyty
- fundusze inwestycyjne
- doładowania telefonów

POMIARY KAMERĄ TERMOWIZYJNĄ 
bezpłatny dojazd powiaty (wałecki, pilski, złotowski) 

Sprawdzenie izolacji mieszkań i domów.
Wychwycenie miejsc, gdzie ucieka ciepło. 

Badanie paneli fotowoltaicznych i instalacji.

Badanie wraz z raportem - od 250zł  
kontakt: 533 626 165

WÓJT GMINY WAŁCZ
Informuje, że został wywieszony 
na tablicy Urzędu Gminy Wałcz  i 
stronie internetowej Urzędu Gmi-
ny Wałcz, www.bip.gminawalcz.pl 
wykazy oraz ogłoszenia nierucho-
mości przeznaczonych do zbycia, 

najmu i dzierżawy

Kupię zioło kolumbijskie 
typu Chuchuhuasi, 
kontakt: 
draganbaits@gmail.com

Praca w Holandii

Burmistrz Tuczna informuje, 
że na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 
Miejskim w Tucznie został wywie-
szony na okres 21 dni tj. od dnia 

08.11.2022 r. do 28.11.2022r. 
wykaz nieruchomości przeznaczo-

ny do sprzedaży

„Burmistrz Mirosławca informuje, że 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskie-
go, w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na stronie internetowej Urzędu 
na okres 21 dni tj. od 15.11.2022 do 

06.12.2022r. został opublikowany wy-
kaz nieruchomości przeznaczonych 

do sprzedaży stanowiących własność 
Gminy Mirosławiec.”

„Burmistrz Miasta Wałcz informu-
je, że w dniach 15.11.2022 r i 
23.11.2022r, . na tablicy ogło-

szeń w Urzędzie Miasta Wałcz przy 
Placu Wolności 1 oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej (BIP – www.

bip.walcz.pl) zostały opublikowane 
wykazy nieruchomości przeznaczo-

nych do dzierżawy oraz zbycia”.

TBS spółka z o.o. w Wałczu infor-
muje, że na tablicy Urzędu Miasta 

Wałcz, TBS sp. z o.o. w Wałczu oraz 
na stronie internetowej www.tb-

swalcz.pl oraz w BIP Wałcz zamiesz-
czony zostanie na okres 21 dni ( od 
01.12.2022 - 22.12.2022r. ) wykaz 
zawierający lokal użytkowy  nr 2 
przy  ul. Kilińszczaków 61 -  prze-

znaczony do wynajmu.

TBS spółka z o.o. w Wałczu informuje, 
że na tablicy Urzędu Miasta Wałcz, 

TBS sp. z o.o. w Wałczu oraz na 
stronie internetowej www.tbswalcz.

pl oraz w BIP Wałcz zamieszczo-
ny zostanie na okres 21 dni ( od 

01.12.2022 - 22.12.2022r. ) wykaz 
zawierający lokal użytkowy  nr 2 
przy  ul. Al.Zdobywców Wału Po-

morskiego 11 -  przeznaczony do wynajmu.

TBS spółka z o.o. w Wałczu informuje, 
że na tablicy Urzędu Miasta Wałcz, 

TBS sp. z o.o. w Wałczu oraz na 
stronie internetowej www.tbswalcz.

pl oraz w BIP Wałcz zamieszczo-
ny zostanie na okres 21 dni ( od 

01.12.2022 - 22.12.2022r. ) wykaz 
zawierający lokal użytkowy  przy  
ul. Kilińszczaków 44  o pow.  po  

113,34 m2-  przeznaczony do wynajmu.



CYMES

mail: kinga.marcinkowska@cymes.pl

Wałecka Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko - Własnościo-
wa w Wałczu, zgodnie z art. 11 ust. 2 ustawy o spółdzielniach 
mieszkaniowych ogłasza przetarg nieograniczony na ustano-

wienie odrębnej własności lokalu mieszkalnego usytuowanego 
na parterze o łącznej powierzchni użytkowej 46,98 m², położo-

nego w Wałczu na os. Dolne Miasto 13/41.

Przetarg odbędzie się w dniu 30.11.2022r. o godz. 13.00, w 
pokoju nr 204 tutejszej Spółdzielni przy ul. Wojska Polskiego 

2-6 na II piętrze.

Cena wywoławcza 175.907,00 zł

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest posiadanie dowodu 
osobistego, złożenie deklaracji według wzoru stanowiącego 
zał. Nr 1 do „Regulaminu zasad i trybu postępowania przy 

przeprowadzaniu przetargu na ustanowienie prawa odrębnej 
własności lokalu odzyskanego przez Spółdzielnię i przeniesie-
nia prawa własności” oraz wpłata wadium w kwocie 2.000,00 

zł do dnia 29.11.2022r. na konto bankowe Spółdzielni nr: 
31 1020 2847 0000 1802 0007 1670

W dniu przetargu należy okazać potwierdzenie dokonania 
wpłaty wadium.

Termin, w którym można oglądać lokal należy uzgodnić telefo-
nicznie z administratorem pod numerem 67-258-01-67 wew. 48.
„Regulamin z zał. Nr 1 w sprawie zasad i trybu postępowania 
przy przeprowadzenia przetargu znajduje się w Dziale Człon-

kowsko - Mieszkaniowym tutejszej Spółdzielni, pokój nr 108, nr 
tel. 67 258 02 21, bądź też stronie internetowej WSM Wałcz.

Szczegółowe warunki przetargu zostaną podane 
w dniu przetargu.

Przetarg może być odwołany bez podania przyczyny.

Burmistrz Miasta Wałcz ogłasza pierwszy ustny przetarg ograni-
czony w stosunku do właścicieli oraz użytkowników wieczystych 
działek nr 2612/12 i 2612/5 na sprzedaż niezabudowanej nie-
ruchomości gruntowej składającej się z działek nr ewidencyjny 

2612/21 o pow. 0,0043ha 
oraz 2612/23 o pow.0,0226 ha, 

o łącznej powierzchni 0,0269 ha 
opisane w księdze wieczystej KO1W/00036626/9 Sądu Rejo-
nowego w Wałczu. Nieruchomość z obciążeniami. Dział III KW 

- nieodpłatna i nieograniczona czasowo służebność przesyłu na 
rzecz PKP energetyka S.A. z/s w Warszawie i jej następców praw-
nych, polegająca na dostępie i prawie eksploatacji, konserwacji i 

ewentualnej wymiany uzbrojenia podziemnego w postaci linii
kablowej przesyłowo-rozdzielczej nn, przebiegającej przez dział-

kę 2612/11, w obrębie 0001 - miasto Wałcz, bez
żądania odszkodowania oraz zakazu zabudowy trwałej na trasie 
linii kablowej i w odległości wynikającej z odrębnych przepisów. 

Dział IV księgi wieczystej bez wpisów. 
Klasyfikacja gruntu 2612/21- dr, 2612/23 – Bp.

Przeznaczenie w „Studium uwarunkowań i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego miasta Wałcz” – US –

tereny usług sportu, turystyki i rekreacji.
 Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 

26.000,00 zł netto;
 Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału w przetargu muszą 

wpłacić wadium w wysokości 2.600,00 zł w kasie Urzędu Mia-
sta Wałcz lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz 

nr 38 1240 3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/Wałcz. 
Ustalona kwota wadium musi znaleźć się w

kasie lub na koncie Gminy najpóźniej dnia 19 stycznia 2023 r.

 Postąpienie nie może być niższe niż 260 zł (nie mniej niż 1% 
ceny wywoławczej z zaokrągleniem w górę do pełnych dziesią-

tek złotych), o wysokości postąpienia decydują 
uczestnicy przetargu.

Cena wywoławcza nieruchomości nie zawiera podatku VAT. Do 
ceny uzyskanej w przetargu zostanie doliczony 

podatek VAT w wysokości 23%.
Uwaga: w przetargu mogą brać udział właściciele oraz użytkow-
nicy wieczyści nieruchomości oznaczonych nr geod. 2612/12 i 
2612/5, którzy złożą pisemne zgłoszenie uczestnictwa w prze-
targu ograniczonym wraz z oświadczeniem, że są właścicielami 
lub użytkownikami wieczystymi ww. nieruchomości w Urzędzie 

Miasta Wałcz, najpóźniej dnia 19 stycznia 2023 r.

Przetarg odbędzie się w dniu 
26 stycznia 2023 r. 

w Urzędzie Miasta Wałcz

Pl. Wolności 1 w Sali nr 109 o godzinie 10:00

Pełną informację dotyczącą nieruchomości oraz przetargu za-
wiera ogłoszenie wywieszone na tablicy ogłoszeń

w siedzibie Urzędu Miasta Wałcz przy Placu Wolności 1 oraz na 
stronie internetowej Urzędu Miasta Wałcz www.walcz.pl

w zakładce - sprzedaż nieruchomości oraz na stronie www.bip.
walcz.pl w zakładce sprzedaż nieruchomości - przetargi

na sprzedaż/dzierżawę nieruchomości. Szczegółowe informacje 
można uzyskać również w Wydziale Gospodarki

Nieruchomościami Urzędu Miasta Wałcz, pokój Nr 115 
tel. Nr 067 – 258 44 71 w. 30.

Zapraszamy do udziału w przetargu

Burmistrz Miasta Wałcz ogłasza pierwszy  ustny przetarg ograniczony na sprzedaż:



REKLAMA

20222022

Wynajmę 
lokal 

w samym cen-
trum 

Jastrowia. 
Powierzchnia 
ponad 100m2

537 997 047

Gmina wjeska w Wał-
czu już powoli roz-
dysponowuje węgiel 
dla swoich mieszkań-
ców.
Jest to jedna z pierw-
szych gmin w okoli-
cy, która potrafi tak 
sprawnie zadziałać i 
sprostać zamysłom 
ustawodawcy.
Okazuje się, że le-
piej działać, zamiast 
wciąż tylko narzekać, 
że czegoś się nie da 
zrobić. Nie jest jed-
nak powiedziane, że 
wszytsko przebiega 
prosto, dlatego za-
stępca wójta Paweł 
KOsmalski  już apelu-
je o wyrozumiałość i 
przestrzeganie kilku 
zasad, aby wszytko 
przebiegało spraw-
niej.
 
W związku z potrzebą zamó-
wienia materiału opałowe-
go w ilości zgodnej z zapo-
trzebowaniem mieszkańców 
wnioski o preferencyjny za-
kup węgla ( groszek, orzech) 
na rok 2022 przyjmowa-
ne będą w Urzędzie Gminy 
Wałcz tylko do dnia 5 grudnia 
2022 roku do godziny 15.00. 
Wnioski powinno się  składać  
osobiście w siedzibie Urzędu 
– sekretariat.
Każda osoba, która złożyła 
wniosek i została pozytywnie 
zweryfikowana z listą wypłat 
dodatku węglowego prowa-
dzoną przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej zostanie 

powiadomiona telefonicznie 
przez pracownika Urzędu 
Gminy o terminie podpisania 
umowy na zakup opału. Infor-
macje o terminie podpisania 
umowy, mieszkańcy będą 
otrzymywać wg kolejności 
złożonych wniosków.
Odbiór zakupionego mate-
riału opałowego następo-
wać będzie w Referacie Go-
spodarki Wodno-Ściekowej 
Gminy Wałcz w Kołatniku, a 
odbiór materiału opałowego 
dokonywany będzie jednora-
zowo własnym transportem 
drogowym Kupującego.
Po podpisaniu umowy, od-
biór należy umówić z osobą 
wyznaczoną do kontaktu w 
Referacie Gospodarki Wodno-
-Ściekowej w Kołatniku 
p. Piotrem Mrozewskim - tel. 
607 478 111 jako osobą do 
kontaktu w sprawach opera-
cyjnych. Odbiór węgla odby-
wać się będzie jednorazowo 
w okresie do 3 dni roboczych 
od podpisania umowy i oka-
zania w Referacie Gospodarki 
Wodno-Ściekowej w Kołatni-
ku potwierdzenia dokonania 
płatności oraz okazania ory-
ginału faktury, na której zo-
stanie wpisane pokwitowanie 
odbioru
Gmina Wałcz dokonała także 
dla mieszkańców rozeznania 
rynku w sprawie świadcze-
nia przez lokalne firmy usług 
transportowych, wydaje się 
być najkorzystniejsza dla 
mieszkańców Gminy Wałcz 
oferta firmy P.P.U.H. PARTNER 
Tomasz Świebodziński, 
78-627 Różewo 108/2, tel. 
507 660 912

512 207 877

25.11.2022, g. 19.00
Dyskusyjny Klub Filmowy

"Baby Broker"
WCK, 10 zł

26.11.2022, g. 17.00
"Do łez"

B'cause Dance Company
Polska Sieć Tańca

Obecni w tańcu 2.0
spektakl taneczny 

WCK, 22 zł

26.11.2022, g. 12.00
Warsztaty taneczne

w ramach Polskiej Sieci Tańca
Obecni w tańcu 2.0

warsztaty
WCK, wstęp wolny 

27.11.2022, g. 9.00
Eliminacje Studio Esti

VII Festiwal Dzieciaki Talenciaki
WCK, wstęp wolny 

2.12.2022, g. 17.00
Spotkanie autorskie

Jarosław Leszczełowski
"W kręgu regionalnych baśni"
Miejska Biblioteka Publiczna

 wstęp wolny 

3.12.2022
Salon Doroczny

wernisaż
 WCK, wstęp wolny 

3.12.2022, g. 16.30  
Warsztaty ruchowe

dla rodzin z dziećmi w ramach
Polskiej Sieci Tańca
 WCK, wstęp wolny 

obowiązują rezerwacje miejsc

1.12.2022, g. 17.00
"Czytające Gąsieniczki"

Miejska Biblioteka Publiczna
 wstęp wolny 

4.12.2022
g. 10.00 i 12.30  

Mój ogon i ja
KOLEKTYW HOLOBIONT

Polska Sieć Tańca
Obecni w tańcu 2.0 

spektakl taneczny dla dzieci
 WCK, 

bilety: dziecko 10 zł, rodzic 20 zł

16.12.2022, g. 19.00
Dyskusyjny Klub Filmowy

WCK, 10 zł

Kultura 
– to, co zostaje, 

kiedy zapomnisz 
wszystko, czego 

się nauczyłeś

Węgiel przywieźli

Już od nowego roku 
szkolnego będzie 
uruchomione nowe 
przedszkole w Kar-
siborze. Prace roz-
poczęto zaledwie 4 
miesiące temu, za-
tem można patrzeć 
z optymizmem na 
całość inwestycji.

Oddział przedszkolny będzie 
zbudowany z 4 oddziałów. 
Będą 3-latki, 4--latki, 5-latki 

i 6-latki. Łączna gruba dzieci 
to jest około 100 osób. Więc 
sama liczba już wskazuje na 
to, że spore jest zapotrzebo-
wanie na takie inwestycje, 
bo wiąże się to ze wzrostem 

liczby mieszkańców społecz-
ności lokalnej. 
Obecnie dzieci mają zaję-
cia w zaadaptowanej sali na 
cele przedszkolne, w miej-
scowej szkole podstawowej. 
Na szczęście od nowego roku 
szkolnego maluchy będą mo-
gły już się uczyć i bawić w no-
wych, przestronnych salach 
przedszkolnych. Obecnie 
obiekt jest w stanie surowym 
zamkniętym. Prace budo-
walne będą trwały do końca 
czerwca przyszłego roku. 
Na nowe przedszkole zapla-

nowano wydatek 5 milionów 
200 tysięcy złotych. Z cze-
go niemal 4 mln zł pochodzi 
z Polskiego Ładu. Pozostała 
kwota to wkład własny gminy 
Wałcz.

Sprzedam mały zeStaw 
do Samodzielnego 

montażu -  inStalacja 
fotowoltaiczna do ma-
gazynowania  energii, 
można podłączyć bez 

prądu w Sieci.  nie uży-
wane, powyStawowe. 
panele, konStrukcja 
trójkątna+falownik, 
bez akumuatorów, ale 
możliwość dokupienia 

oSobno

+48 608 631 285

Przedszkole w Karsiborze 

już wkrótce



Architektura, energooszczędność, 
funkcjonalność, cena 

- Niedawno oddaliście do 
użytku Aparthotel. Czy już 
wszystkie prace się za-
kończyły czy też jeszcze 
należy coś doszlifować? 
- Jako firma koncentrujemy 
się na kilku ważnych inwesty-
cjach. Rzeczywiście właśnie 
niedawno oddaliśmy do użyt-
ku Aparthotel, jednak obiekt 
wymaga ostatniego dopiesz-
czenia, dobrania kompletnej 
załogi i doprowadzenia do od-
powiedniego, wysokiego po-
ziomu. Gwarantuję, że Wałcz 
na pewno nie będzie się tego 
obiektu wstydził. Chcemy 
aby Aparthotel na stałe zago-
ścił na mapie miasta, aby stał 
się miejscem w którym moż-
na nie tylko zamieszkać, lecz 
również zorganizować fajną 
imprezę. Trwają ostatnie pra-
ce nad urządzaniem siłowni, 
powstaje również sauna i ba-
rek, a także zostanie stwo-
rzona stacja do ładowania 
samochodów elektrycznych. 
Słuchamy naszych klientów, 
którzy mieszkając w Apartho-
telu mówią nam co jeszcze 
powinno się w nim znaleźć i 
te sugestie realizujemy.

- Czyli hotel już żyje?
- Pierwsi klienci już mieszkają 
w naszym obiekcie, w grud-
niu odbędzie się pierwsza, 
duża impreza, a kolejne są w 
planach. Wszystko powoli się 
rozkręca, nadal szkolimy ka-
drę i wdrażamy odpowiednie 
procedury. Wszystko musi zo-
stać zorganizowane na odpo-
wiednim poziomie, a to trwa 
i jesteśmy obecnie na etapie 
technologicznego rozruchu 
całego obiektu. 

- Ekomech buduje jedno-
cześnie kompleks ener-
gooszczędnych domów w 
Kukinkach, miejscowości 
położonej w bezpośred-
nim sąsiedztwie Ustronia 
Morskiego, 12 kilometrów 
od Kołobrzegu. Co to za 
inwestycja?
- Osiedle znajduje się około 2 
kilometrów od Bałtyku, a na 
powierzchni 2,5 hektara po-
wstają 22 całoroczne domy. 
Ich powierzchnia waha się 
od 84 do 115 m2. Oczywiście 
oprócz tego części wspólne, 
plac zabaw dla dzieci, czy 
też siłownia. Pięć domów jest 
piętrowych, reszta to obiek-
ty parterowe. Dążymy do 

tego aby najlepsze obecnie 
dostępne technologie, które 
stosujemy i montujemy sta-
ły się standardem. Te domy 
są energooszczędne, została 
zainstalowana fotowoltaika, 

będzie działać również reku-
peracja, czyli najprościej mó-
wiąc odzyskiwanie ciepła w 
systemie wentylacji. Części 
wspólne również posiadają 
fotowoltaikę, tak aby koszty 
utrzymania były dla wspólno-
ty jak najmniejsze. Działki na 
których stoją domy są ładnie 
zagospodarowane, ogrodzo-
ne mają powierzchnie od 400 
do 1000 m2, natomiast domy 
będą oddawane użytkowni-
kom w stanie deweloperskim, 
lub całkowicie wykończone. 
Wyjątkowym atutem jest lo-
kalizacja; osiedle znajduje się 
w pobliżu dróg S6 i Nr 11, a 
niedaleko zlokalizowany jest 
dworzec kolejowy na którym 
zatrzymują się pociągi Inter-
city. Osiedle ma być wizytów-
ką Ekomechu, firma będzie 
zajmować się obsługą tego 
osiedla, a zakończenie inwe-
stycji planujemy na marzec 
2023 roku. Więcej na temat 
naszej inwestycji w Kukina-
kach można znaleźć na stro-
nie internetowej www.kuslon-
cu.info. 

- Jak orientacyjnie kształ-

tuje się cena takich do-
mów i do kogo ta oferta 
będzie skierowana?
- Osoby które zdecyduję się 
na zakup mogą wybrać czy 
dom zostanie oddany w sta-
nie deweloperskim, czy też 
należy go ostatecznie wykoń-
czyć wedle życzenia klienta. 
Jesteśmy elastyczni. Cieszył-
bym się gdyby zaintereso-
wane kupnem domów w Ku-
kinkach znalazły się osoby z 
Wałcza. Domy będą koszto-

wać brutto od 1 do 1,5 milio-
na złotych, jednak standard 
ich wykończenia będzie bar-
dzo wysoki. Patrząc na obec-
ne ceny nad polskim morzem 
można śmiało stwierdzić, że 
jest to jedna z najlepszych 
ofert. Najważniejsza jest ja-
kość wykonania, a jak wia-
domo dobry produkt sam się 
sprzedaje. Jeżeli na zakup 
zdecyduje się firma można 
odpisać VAT i cena znacznie 
się obniży i wyniesie od 900 
tysięcy do 1,2 miliona. Kiedy 
inwestycja zostanie zakoń-
czona – a pozostało jeszcze 
około 22% do wykonania - i 
wszystko będzie zapięte na 
ostatni guzik skupimy się 
na reklamie i marketingu i 
przedstawimy ofertę nie tyl-
ko dla osób prywatnych, lecz 
również dla firm.

- Czy obecny kryzys, skok 
cen, droższe materiały 
budowlane i droższa ener-
gia wpłyną na cenę, czy 
też pozostanie ona na do-
tychczasowym poziomie?
- Ceny mamy już ustalone i 

tych granicach chcemy się 
utrzymać. Chyba, że zdarzy 
się coś na co nie mamy wpły-
wu i o czym na dzień dzisiej-
szy nie wiemy. W grudniu we 
wszystkich domach zostaną 
zainstalowane liczniki. Ważne 
jest, aby wspólnota dobrze 
zarządzała osiedlem i dbała o 
części wspólne.  

- Czyli ewentualni nabyw-
cy mogą się z wami kon-
taktować i jeżeli zechcą 

obejrzeć osiedle to im to 
umożliwicie?
- Oczywiście. Zapraszamy 
przedstawicieli dużych firm. 
Jedno należy podkreślić, że 
dzisiaj pracownik jest naj-
ważniejszy. Firma która dba 
o swój personel i chce aby 
pracownik wyjechał na wcza-
sy to należy przeznaczyć na 
to spore środki. Dysponując 
natomiast domem nad mo-
rzem - jak to kiedyś bywało 
i do tego należałoby moim 
zdaniem wrócić – firma wysy-
ła tam pracownika i ten płaci 
jedynie za koszty energii, czy 
wody. Staramy się aby kosz-
ty utrzymania i korzystania z 
domów były znacznie mniej-
sze niż koszty podobnych 
obiektów w Ustroniu, tak 
więc korzyści będą obopólne.

- Aparthotel i osiedle w 
Kukinkach to jakby sztan-
darowe inwestycje Eko-
mechu. Czy myślicie także 
o kolejnych projektach?
- Projekt który osobiście 
wdrażam to budowa tanich 
domków. Mówimy o domkach 
ponieważ powierzchnia użyt-

kowa najmniejszego, partero-
wego będzie wynosić 35 m2 
bez pozwolenia na budowę. 
Wprowadzamy również drugi 
model do 70 metrów, parter 
plus poddasze. Takie obiekty 
muszą spełniać kilka podsta-
wowych warunków. Posiadać 
fajną architekturę, muszą 
być funkcjonalne, spełniać 
czynniki energooszczędne-
go domu i jednocześnie mu-
szą być tanie. Moim głów-
nym celem jest aby ktoś kto 
sprzeda swoje mieszkanie w 
bloku za podobną cenę mógł 
nabyć taki domek. To wyda-
tek około 150 tysięcy złotych 
plus koszt działki. Natomiast 
koszty eksploatacji to połowa 
ceny eksploatacji średniego 
mieszkania.                 
                                                                                                      
- Jakiej wielkości będą 
działki w jakich okolicach 
zamierzacie je nabywać?
- Planujemy aby działki mia-
ły powierzchnię około 400 
m2, tak aby działkę wraz z 
domkiem w stanie dewelo-
perskim nabyć za 200 tysięcy 
złotych z małym ogonkiem. 
Prowadzimy rozmowy o za-
kupie działek w Wałczu, czy 
też na terenie gminy Wałcz, 
a także w okolicach Kołobrze-
gu. Uważamy również, że ta-
kie domki znajdą nabywców 
wśród właścicieli większych 
działek, którzy będą chcieli 
taki domek posadowić obok 
swojego dużego domu i prze-
znaczyć go dla dzieci, rodzi-
ny, czy nawet na wynajem. 
Jeżeli mówimy o cenie rzędu 
4 -5 tysięcy za m2 to jest 
to oferta warta rozważenia. 
Moje hasło brzmi: zamień 
swoje mieszkanie na dom od 
Horodeckiego.

- Czy jest już konkretny 
termin kiedy ten projekt 
zostanie wdrożony w ży-
cie? 
- Budową domów jednoro-
dzinnych zajmujemy się już 
od jakiegoś czasu i obecnie 
cały czas doskonalimy swoje 
umiejętności. Testujemy już 
pierwszy domek, odbywają 
się narady i szkolenia, a pro-
jekt już rusza. Chcemy pod-
czas zimy przeprowadzić te-
sty takiego domku pod kątem 
eksploatacji, w tym oszczęd-
ności ciepła i prowadzić roz-
mowy na temat zakupu dzia-
łek. Wychodzimy z ofertą do 
ludzi aby za stosunkowo nie-
wielkie pieniądze spełnili ma-
rzenia o własnym domu.
- Dziękuję za rozmowę                  

                                     

O czterech priorytetach jakie cechują 
działalność wałeckiej firmy Ekomech 
Sp. z o. o. Extra Wałcz rozmawia z jej 
prezesem Jarosławem Horodeckim.

dodatek  Specjalny



APARTHOTEL  miejsce nietuzinkowe

Nowy obiekt Aparthotel Wałcz 
jest nowoczesnym, bezpiecz-
nym i komfortowym miej-
scem w Wałczu, gdzie można 
odpocząć oraz spotkać się z 
przyjaciółmi, rodziną, bądź 
też z partnerami biznesowy-
mi. Rodzaj spotkania może 
być oficjalny, w postaci np. 

profesjonalnie przygotowa-
nej konferencji wyposażonej 
w sprzęt multimedialny oraz 
nagłośnienie lub mniej ofi-
cjalny – spotkanie biznesowe 
lub świętowanie ważnych dla 
uroczystości. Dostępne są do 
tych celów dwie sale z całym 
niezbędnym zapleczem.

Bogata oferta:
W obiekcie możłiwe są nocle-
gi w 34 apartamentach 1, 2 
i 3-osobowych dla łącznie 83 
osób. POkoje o powierzchni 
od 20 m2 do 33 m2.
Apartament taki może słu-
żyć jako miejsce wypoczyn-

ku krótkoterminowego z 
możliwością skorzystania ze 
śniadania oraz tego na dłuż-
szy czas, gdyż posiada wy-
posażony w pełni w sprzęt 
AGD aneks kuchenny, który 
pozwoli przygotować posiłek 
bez wychodzenia z aparta-
mentu jest tutaj także pral-
ka dla zwiększenia pełnej 
samodzielności. TV o wiel-
kości 39/50 cali z dostępem 
do telewizji kablowej oraz 
bezprzewodowego Internetu 
funkcjonującego na terenie 
całego obiektu. 
Stworzenie 290m2 przestrze-
ni w postaci Sali bankieto-
wo-konferencyjnej, która za-
chęca do organizacji dużych 
wydarzeń nawet dla 150 
osób, zwiększa uniwersal-
ność obiektu.
Oprócz komfortu pomyśla-
no także o bezpieczeństwie, 
które zapewnia monitoring, 
obsługa firmy ochroniarskiej, 
system sygnalizacji pożaru 
z czujnikami dymowymi roz-
mieszczonymi m.in. w apar-
tamentach.

Do DYSPOZYCJI:
Apartamenty
Każdy z apartamentów ma pokój 
z aneksem kuchennym oraz ła-
zienkę. Pokój wyposażony jest w 
łoże/łóżka pojedyncze + opcjonal-
nie sofę z funkcją spania, stoliki 
nocne z lampkami, szafę ubranio-
wą, komodę oraz TV 50”/39”. W 
części mieści się stojak na odzież 
wierzchnią, lustro oraz pufa.
Aneks kuchenny to stół z czte-
rema krzesłami, lodówka, zmy-
warka, mikrofalówka, czajnik 
elektryczny oraz zlewozmywak 
z baterią. Łazienka wyposażona 
jest w prysznic, WC, zlew nabla-
towy z baterią, lustro, suszarkę.

Sala 
bankietowo-konferencyjna 
o powierzchni 290m2 z pełnym 
wyposażeniem multimedialnym 
oraz nagłośnieniem oraz zaple-
czem gastronomicznym.
oraz ala mniejsza o powierzch-
ni 75m2 z zapleczem gastrono-
micznym.

adres: Wałcz, ul.Ciasna

Gdy powstawał Aparthotel, trudno było uwierzyć, że z niezbyt urodziwe-
go budynku może powstać coś tak funkcjonalnego. Są budynki w Wałczu, 
które powinny również dostać nowe życie, jak ten na ulicy Ciasnej. Jeśli 
ktoś jeszcze nie odwiedził tego miejsca, to warto jak naszybciej nadrobić 
zaległość.



Nowe kierunki 
rozwoju budownictwa 
DOMKI według EKOMECH

Jak ma wyglądać 
budownictwo przy-
szłości? Na pewno 
duży wplyw na zakup 
nowego lokalu będą 
miały koszty eks-
ploatacji. Już dawno 
za nami jest pęd do 
wielkich energo-
chłonnych budynków 
i drogich w wykoń-
czeniu i urządzeniu i 
remontach. 

Ekomech już teraz 
stworzył pierwsze 
domki koncepcyjne, 
które są alternaty-
wą dla mieszkań, bo 
mniej więcej w po-
dobnch cenach.
Wielkość najmniejszego, par-
terowego domku będzie wy-
nosić około 35 m2. To będą 
budynki  bez pozwolenia na 
budowę, zatem realizacja 
inwestycji może być bardzo 
szybka. Firma ma również 
wprowadzić drugi model bu-
dynku do 70 metrów kwadra-
towych (parter plus podda-
sze). Najważniejsze kryteria, 
które postawiła przed sobą 
firma, to między inymi: 

- zagwarantowanie ciekawej 
architektury,
- jak najwyższa funkcjonal-
ność,
- energoszczędność, czyli 
koszty utrzymania obiektu 
powinny być na tyle niewyso-
kie, aby nie stanowiły dużego 
procentu obciążenia budże-
tu domowego. Zakłada się, 
aby były to koszty o połowe 
niższe,  niż  w tradycyjnym 
mieszkaniu,
- budynki tanie w zakupie, 
aby ich cena była zbliżona do 
ceny zakupu mieszkania w 
bloku. Ma być to bowiem al-
ternatywa dla mieszkań. 

Domki idealnie wpasowu-
ją się w działkę około 300-
400m2. Firma już teraz po-
szukuje rozwiązań, aby na 
terenie miasta lub gminy 
powstał pierwszy kompleks 
takich budynków. Ma być to 
jednocześnie towar ekspor-
towy z Wałcza, aby mogły 
korzystać z tej koncepcji inne 
firmy, chcące zainwestować 
w ładne ekonomiczne osie-
dla mieszkaniowe. Rónież 
właściciele większych działek 
będą mogli zakupić cały pro-
jekt wraz z wykonaniem, aby 
stworzyć miejsca na wyna-
jem, które zagwarantują stały 
dochód.  Na dziś cena takie-
go domku w stanie dewelo-
perskim, to około 4-5tysięcy 
złotych za metr kwadratowy.                



OSIEDLE KUKINKA

„KU SŁOŃCU” to nowoczesne 
osiedle domów dla ludzi, któ-
rzy cenią komfort życia i bli-
skość natury. Znajdziemy w 
nim 22 domy jednorodzinne, 
posadowione na działkach o 
powierzchni od 400 do 1100 
m2, infrastrukturę drogową i 
miejsca postojowe. 
Osiedle znajduje się w od-
ległości 2 km od Bałtyku, w 
bezpośrednim sąsiedztwie 
Ustronia Morskiego (0,5 km) 
i Kołobrzegu (12 km).
– W pobliżu przebiegają drogi 
S6 i NR 11 oraz zlokalizowany 
jest dworzec PKP (Intercity), 
co zapewnia świetne skomu-
nikowanie z całym wybrze-
żem oraz resztą Polski.

Dla nas ważne są także niskie 
koszty utrzymania domu, 
dlatego każdy z nich wypo-
sażony jest w instalacje fo-

towoltaiczną i rekuperacji, a 
ścieki odprowadzane są do 
wspólnej oczyszczalni ekolo-
gicznej. Nie zapomnieliśmy 
zapewnić atrakcji w czasie 
wolnym – osiedle wyposa-
żone jest w plac zabaw dla 
najmłodszych oraz siłownię 
zewnętrzną dla starszych, a 
dla wielbicieli dwóch kółek 
sprawdzą się ścieżki rowero-
we prowadzące wprost nad 
morze.

Atrakcji nie powinno tutaj za-
braknąć dla każdego, a oso-
by zainteresowane, mogą od-
wiedzić to miejsce, być może 
zakochają się w jednym z bu-
dynków i staną się przyszłym 
właścicielem. 

- Plażowanie
- Eskapady rowerowe (bezpo-
średnia ścieżka rowerowa na 

plaże)
- Trasy do biegania i chodze-
nia (nordic walking)
-Aquapark - kryte i odkryte 
baseny w rodzinnym centrum 
sportowym z parkiem wod-
nym, kręgielnia i siłowniami 
(3,5 km)
- Pole golfowe (7 km)
- Sporty morskie i wodne
- Stadniny koni
- Korty tenisowe

wejdź na naszą stronę 
www.kusloncu.info

To osiedle jest wizytówką firmy Ekomech. Bowiem przedsiębiorstwo 
jest głównym inwestorem i pomysłodawcą projektu „Osiedle Kukin-
ka” lub znanym jako osiedle „Ku Słońcu”. Mieszkańcy Wałcza nie 
koniecznie kojarzą firmę z branżą budowlaną, ale warto wiedzieć 
że stajemy się poważnym graczem na rynku nieruchomości. Jest to 
jedna z gałęzi, którą wciąż  rozbudowujemy. 



Rady na Odpady

Usługi 
Opiekuńcze 
W MIEŚCIE WAŁCZ 
I OKOLICACH

+48 790 740 311
+48 531 529 264

Potrzebna Ci 
profesjonalna opieka 
dla osoby bliskiej 
w podeszłym wieku 
lub chorej?

Więcej informacji:

Sprawdź naszą ofertę 
w tym zakresie i zyskaj pewność 
co do jakości naszych usług!

Materiały wykonane w ramach projektu SZOWES - OWESw regionie 
szczecineckim realizowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020
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 ZADZWON DO NAS:
+48 531 529 264

USŁUGI 
SPRZATAJACE
TRANSPORT &

USŁUGI 
SPRZATAJACE: 

mycie okien,
sprzątanie 
nagrobków,
prace na działkach: 
kopanie, sadzenie, 
koszenie trawników.

USŁUGI 
TRANSPORTOWE:

przewóz osób, 
bus przystosowany 
do przewozu osób 
niepełnosprawnych,
transport do lekarza.

Materiały wykonane w ramach projektu SZOWES - OWES 
w regionie szczecineckim realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020

Świąteczne umiarko-
wanie uratuje świat 
i domowy budżet. 

Właśnie rozpoczął się 
okres intensywnych przy-
gotowań do świąt Bożego 
Narodzenia. Mimo wielu 
uroków tego magicznego 
czasu warto zwrócić uwa-
gę, że święta, a dokładniej 
zwiększona konsumpcja 
w tym okresie, to także 
dramatyczny wzrost ilości 
produkowanych odpadów. 
Magia świąt, to w rzeczywi-
stości spore wyzwanie dla 
środowiska, a także całe-
go systemu gospodarowa-
nia odpadami. To właśnie 
w tym okresie nie tylko 
wzrasta ilość odpadów, ale 
także całkowicie zmienia 
się ich skład i struktura. 
Najbardziej rośnie ilość wy-
rzucanych opakowań oraz 
żywności. 

Prezenty, potrawy, ozdoby, 
opakowania - to wszystko 
wiąże się z okresem świą-
tecznym, który jest bardzo 
kolorowy i bardzo jednora-
zowy. Kupujemy dużo za 
dużo i niestety bardzo dużo 
marnujemy. Trudno ocze-
kiwać radykalnej zmiany 
obyczaju, naszych przy-
zwyczajeń i stylu w jakim 
święta  są obchodzone. 
Czy jednak musimy sta-
wiać znak równości mię-
dzy przeżywaniem Świąt i 

ogromną, często bezsensow-
ną konsumpcją?
Wydaje się, że jest co naj-
mniej kilka sposobów na to, 
by święta były magiczne bez 
rujnowania planety i domo-
wego budżetu.

Wszystko zaczyna się od 
dobrego planu.
Świąteczny (marnotrawny) 
stół. Z danych Ministerstwa 
Rolnictwa wynika, że w Pol-
sce marnuje się 5 mln ton 
żywności rocznie. Na domiar 
złego 60% tej ogromnej licz-
by to „zasługa” gospodarstw 
domowych. 
Liczby mówią o nas wiele, a 
w tym konkretnym przypad-
ku oznaczają, że w każdej 
sekundzie  w roku gospodar-
stwa domowe w naszym kra-
ju wyrzucają 93 kg jedzenia! 
Co zatem zrobić aby jedzenie 
po świętach nie trafiało z na-
szych lodówek do kosza?
Planować! Bez dobrej, sta-
rannie przemyślanej strategii 
działania trudno zrobić do-
brze  cokolwiek. Nawet świę-
ta bez planu nie będą udane, 
za to na 100% będą drogie. 

Planowanie świątecznego 
stołu powinno zaczynać się 
od spojrzenia wstecz. Warto 
zadać sobie kilka prostych 
pytań: ile i czego przygoto-
waliśmy rok wcześniej? co i 
w jakiej ilości okazało się nie-
potrzebne? co i w jakiej ilości 
zostało wyrzucone?  To da 

podstawę, aby odpowiednio 
ograniczyć ilość porcji, ich 
wielkość i świąteczny asorty-
ment. Niezwykle ważne jest 
sporządzenie listy potraw i 
zakupów, a przede  wszyst-
kim restrykcyjne trzymanie 
się własnych założeń. Kupo-
wanie według listy to gwa-
rancja, że kupimy dokładnie 
to czego potrzebujemy, do-
kładnie w takiej ilości jaką 
jesteśmy w stanie racjonal-
nie zużyć. 
Pamiętajmy, że trzymanie 
się planu może być niezwy-
kle trudne bo przecież wciąż 
kuszeni jesteśmy promocja-
mi czy specjalnymi ofertami. 
Jednak racjonalność może 
nas uratować. 
Racjonalne zakupy to jednak 
dopiero początek oszczęd-
ność. Dzięki  roztropnemu 
planowaniu i „szyciu świąt na 
miarę” zużyjemy mniej wody 
i energii, spędzimy  w kuchni 
mniej czasu, będziemy mniej 
zmęczeni i przytłoczeni świą-
tecznymi obowiązkami. 
Zyskamy czas, który jest 
przecież bezcenny.
Prezenty – niepotrzebne ale 
konieczne
72% Polaków dokonuje zaku-
pów świątecznych przez in-
ternet. 63% rzeczy kupowa-
nych w sieci  jest następnie 
zwracana. Tylko połowa osób 
obdarowanych nietrafionym 
prezentem przekaże  go lub 
sprzeda. Zaledwie  0,3% na-
szych rodaków deklaruje, że 
obdaruje kogoś własnoręcz-
nie  przygotowanym prezen-
tem.  Także w tym przypadku 
liczby mówią o nas bardzo 
dużo. Przede wszystkim po-
kazują, że  nieprzemyślane 
zakupy i dokonywane zwroty 
wygenerują olbrzymią ilość 
odpadów, w tym  takich któ-
re nie nadają się do recyklin-
gu. Zamawianie, kupowanie 
a następnie odsyłanie 

nietrafionych zakupów to 
gigantyczne ilość odpadów 
pochodzących z pakowania 
towarów tj. kartonów, wypeł-
niaczy styropianowych, pla-
stikowych wiórków, worków, 
taśmy etc. 

Tylko zmiana może coś 
zmienić.  W kontekście pre-
zentów warto zacząć od po-
czątku czyli od rewizji potrzeb 
i poznania  prezentowych 
preferencji naszych bliskich. 
Przede wszystkim odwróćmy 
tę piramidę, której podstawą 
jest kupowanie nowych, czę-
sto niepotrzebnych rzeczy.  

Doskonałą alternatywą dla 
dawania rzeczy jest dawanie 
wspomnień, wrażeń, wspól-
nych przeżyć i czasu. Może 
zamiast kolejnej pary kap-
ci albo swetra dla dziadka 
dobrym pomysłem będzie 
wspólne wyjście do kina? Za-
proszenie na wspólny spacer 
i gorącą czekoladę może 
naprawdę zaskoczyć kogoś 
z kim widujemy się bardzo 
rzadko ale z pewnością za-
padnie w  pamięć. Świetnie 
sprawdzają się też tzw. „ja-
dalne prezenty” albo właśnie 
wspólny plan na  gotowanie 
egzotycznych, czy dziwnych 
dań. 
Dookoła nas dostępnych jest 
wiele wartych uwagi wyda-
rzeń. Zaproszenie na jedno 
z nich i  wspólny czas może 
być ogromną wartością, pre-
zentem naprawdę wyjątko-
wym i bezcennym.
Jeśli już koniecznie musimy 
kupić coś nowego staraj-
my się robić zakupy według  
planu, z wyprzedzeniem i 
bez presji czasu. Najwięcej 
nieudanych zakupów doko-
nywanych jest  na ok 7 dni 
przed wigilią Bożego Naro-
dzenia.  Kupujmy u lokalnych 
przedsiębiorców i rękodziel-

ników. Dobrą okazją do ta-
kiego „lokalnego kupowa-
nia” są świąteczne jarmarki 
organizowane w wielu miej-
scowościach, na których 
można kupić rzeczy nie-
powtarzalne,  wyjątkowe i 
trwałe. 

Odświętne śmieci.
Nie dajmy się zwieść pozo-
rom – odpady które wytwo-
rzymy w okresie świąt nie 
będą ani bardziej odświęt-
ne, ani bardziej wyjątkowe 
niż te wytwarzane w innym 
okresie. Będzie ich jednak 
znacznie więcej i żadna ma-
gia nie zmniejszy ich środo-
wiskowego kosztu. 
Zatem dokonując naszych 
konsumenckich wyborów 
starajmy się zachować 
zdrowy balans: dbajmy o 
świąteczne tradycje i ma-
gię świąt stawiając sobie 
jednak za cel ograniczanie 
powstawania odpadów i 
przede wszystkim zwracaj-
my uwagę nie tylko na to co 
kupujemy, ale także na to 
w czym kupujemy. Wybie-
rajmy, te rzeczy i te opako-
wania, które są najbardziej 
jednorodne. To ułatwia re-
cykling. 
Pamiętajmy też, że system 
gospodarki odpadami funk-
cjonuje w bardzo konkret-
nych realiach i ma swoje 
(poważne) ograniczenia. 
Oznacza to, że nie wszyst-
ko da się przetworzyć i nie 
wszystko da się poddać re-
cyklingowi. Szanse na recy-
kling rosną jednak wtedy, 
gdy prawidłowo segregu-
jemy to co już koniecznie 
musimy wyrzucić przed, w 
trakcie i po świętach.  

Instrukcja sortowania odpa-
dów dostępna tutaj
:https://atfpolska.com/
instrukcje-segregacji-
-odpadow



Krzysztof Kowalewicz

Reklama
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Obsługujemy firmyObsługujemy firmy, 
zmniejszamy koszty za zmniejszamy koszty za 
energię energię 

Bezpłatne konsultacje i wizja 
lokalna, 
Bezpłatna wycena 
minielektrowni i magazynów 

Serwis instalacji 
elektrycznych
długoterminowy, 
stały kontakt

tel. +48 533 626 165                                                   
biuro@powerbell.pl

SALON DEKORACJI OKIEN
ul.Bankowa2 Wałcz

tel. 698 067 337

Przyjdź i sprawdź konkurencyjne ceny oraz nasze rekomendacje

 W Muzeum Ziemi 
Wałeckiej odbył się 
wernisaż wystawy 
„Powrót od prze-
szłości... codzien-
ność w czasach 
PRL”. Wystawa w 
90% powstała ze 
zbiorów jedne-
go kolekcjonera 
- Krzysztofa Puka-
czewskiego, uzu-
pełniona o prywat-
ne zbiory Wałczan, 
którzy żywo zare-
agowali na poszu-
kiwania ogłoszone 
przez muzealników. 

Wystawa opowiada o co-
dzienności lat 60 - 80 ubie-
głego wieku, którą pamię-
tamy z dzieciństwa czy 
wczesnej młodości. Prezen-
tuje przedmioty, które były 
w użyciu, jak kultowa pralka 
Frania, meblościanka czy 
szklana rybka stojąca na 
telewizorze. Aby uporząd-
kować zbiory, eksponaty 
zostały podzielone na kate-
gorie tematyczne. Możemy 
między innymi zobaczyć 
przedmioty użytku domowe-

go czy wyposażenia sklepu, 
a także zabawki, którymi 
dzieci bawiły się w domu i na 
podwórku. Nie zabrakło rze-
czy niezbędnych za czasów 
PRL-u podczas wyjazdów 

wakacyjnych jak i tych koja-
rzących się wykonywaniem 
obowiązków zawodowych. 
Nie mogło też zabraknąć 
motywów związanych z woj-
skowością, milicją obywatel-
ską i koleją. 
Do wałeckiego Muzeum po-
winny wybrać się przede 
wszytkim rodzice, którzy 
żyli w tamtych czasach, aby 
pokazać dzieciom przedmio-
ty, których sens i działanie, 
trudno pojąć ówczesnej mło-
dzieży. Wartość edukacyjna 
jest w tym przypadku bez-
cenna, a i radość oraz wspo-
mnienia będą niezapomnia-
ne.

Wystawa prezentowana 
będzie do końca stycznia

Powrót do przeszłości... 
codzienność w czasach PRLPRL

U
W

AG
A Asia Szlędak zdobywa Puchar Polski 

U-15!  Po 3 wygranych, w drugiej po 
Mistrzostwach Polski krajowej imprezie, 
staje na najwyższym stopniu podium!

Nasza MistrzyniNasza Mistrzyni



EXTRA ROZRYWKA

Z KAPELUSZA JANUSZA

Zima jest jak kobieta: pięknie wygląda na zdjęciach, 
ale w rzeczywistości wkurza już od samego rana.

Pod drzewem stoi chłopiec, otworzył usta i łapie 
śnieg na język. Nad nim, na drzewie siedzą wróble i 
rozmawiają:
- Czy myślisz o tym samym co ja?

Dwa jelenie stoją przy paśniku i żują ospale siano. 
W pewnej chwili jeden z nich mówi:
- Wiesz, tak bardzo chciałbym, żeby już była wiosna.
- Tak Ci mróz doskwiera?
- Nie, tylko już mi obrzydło to stołówkowe jedzenie!

Dlaczego w Warszawie panuje zima?
- Bo w Sejmie urzędują bałwany!

- Co mają wspólnego fundusze z Unii Europejskiej i 
kosmici?
- Ciągle o nich słyszysz, ale nigdy nie widziałeś.

Spotyka się dwóch przedsiębiorców
- Słuchaj, sam nie wiem co już robić. Coraz trudniej 
prowadzić firmę.  Rozważam karierę w zorganizowa-
nej przestępczości...
- Rządowej, czy w prywatnej inicjatywie?

Późnym wieczorem w Warszawie bandyta w czarnej 
masce wyskakuje na chodnik przed dobrze ubrane-
go mężczyznę i przykłada mu broń między żebra:
- Dawaj swoje pieniądze! - żąda.
Napadnięty odpowiada oburzony:
- Nie możesz tego zrobić! Jestem posłem!
- W takim razie - odpowiedział rabuś - oddawaj mi 
moje pieniądze!

W kuluarach sejmowych poseł szepcze na ucho do 
posła:
– Żona zdradza cię z trzema naszymi kolegami z 
ławy.
Na to drugi, wzruszając bezradnie ramionami:
– Nic na to nie poradzę. Mają większość.

FINAŁ

Mundial/ uzupełniaj tabelę 
po zakończeniu rozgrywek grupowych



„Wieczny odpoczynek racz mu dać Panie”
Panu

Janowi Matuszewskiemu
Wójtowi Gminy Wiejskiej Wałcz

składam wyrazy głębokiego współczucia
z powodu śmierci

Syna
Marek Subocz 

Prezes Zarządu
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska

i Gospodarki Wodnej w Szczecinie
               

A jak chcesz coś innego 
sprawdź nasze menu na stronie 

www.kurczakpieczony.pl

„Wyrazy szczerego żalu i współczucia”

z powodu śmierci żony
naszego kolegi

 ROMANA RULA
składają

Dyrektor oraz pracownicy Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu.               
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Dokończenie ze strony 1.

Przestrzenny, bo uczest-
nicy przyjechali dosłownie 
z całej Polski – od Rzeszo-
wa po Szczecin, z Pod-
karpacia czy Tarnowa, z 
małych i dużych miejsco-
wości.
Przestronny, bo z miej-
scem dla każdego – bar-
dziej i mniej doświadczo-
nego recytatora.
Ryzykowny, bo literacko 
bardzo odważny – uczest-
nicy wybierali utwory 
współczesne, nowe, mało 
znane. Królował jednak 
Myśliwski. Co ciekawe, 
sporo było też Leśmiana, 
ale nawet ta trudna po-
ezja zabrzmiała bardzo 
świeżo. Ciekawe były rów-
nież odejścia od znanych 
nam konwencji sztuki re-
cytatorskiej czy śpiewa-
nia poezji, a wszystko na 

bardzo wysokim poziomie 
artystycznym.
Serdeczny dla debiutan-
tów, którzy okazali się w 
tym roku bardzo mocni!
Energetyczny, bo wobec 
inauguracyjnego koncertu 
Natalii Sikory - jej głosu i 
energii - nie można przejść 
obojętnie.
Smutny, bo zupełnie 
opuszczony przez wałczan 
– organizatorzy pamiętają 
edycje, kiedy z Wałcza w 
Turnieju brało udział nawet 
9 uczestników, w ostatnim 
nikt.

W jury zasiedli Natalia Si-
kora, Mateusz Więcławek 

i Michał Kurek, każdy z in-
nej szkoły aktorskiej. Po-
staci wszechstronne i do-
brze znane, z ciekawym 
dorobkiem scenicznym i 

artystycznym. Przyznali 23 
nagrody – w tym nagrody 
specjalne we wszystkich 
kategoriach konkursowych 
(Szczepan Czaplewski, Ra-
dosław Janik, Marcin Ła-
guna, Paweł Ogórkiewicz), 
wyróżnienia, a wśród nich 
także jedno wyróżnienie 
za debiut im. Bogusława 
Olejnika (Honorata Zmu-
da-Trzebiatowska, Łukasz 
Krasoń, Jakub Bocian, Wik-
toria Gajos, Jakub Kosiński, 
Kacper Muszyński, Paweł 
Ogórkiewicz, Iga Sienkie-
wicz, Monika Żaczkiewicz). 
Nagrody w 45. OTSR otrzy-
mali:

• III nagroda w kategorii 
poezja śpiewana - Monika 
Adamiec

• III nagroda w kategorii 

recytacja - Marcin Gargas, 
Zofia Ignasińska

• II nagroda w kategorii po-
ezja śpiewana - Dawid Mik

• II nagroda w kategorii re-
cytacja - Aleksandra Igna-
sińska, Jadwiga Przybyło, 
Małgorzata Stopyra, Alek-
sandra Wleklak

• I nagroda im Bogusława 
Olejnika w kategorii po-
ezja śpiewana - Aleksandra 
Klincewicz,

• I nagroda w kategorii 
recytacja - Magdalena Za-
rembska

Przyznana została również 
nagroda Grand Prix Miasta 
Wałcz ufundowana przez 
burmistrza Macieja Że-
browskiego, którą otrzymał 

Bartosz Kowalczyk.
To było niezwykłe święto 
słowa, które pozostawiło 
po sobie nie tylko ciepłe 
wspomnienia ale również 
piękne przesłanie jurorki, 
Natalii Sikory, skierowane 
do uczestników Turnieju.

 (…) Współcześnie ludzie 
boją się uczuć. Naszą rolą 
jest uwalniać ich od tego 
strachu. Trwajcie w pasji. 
Nic nie grajcie. Słuchaj-
cie tylko siebie i poezji. 
Innych wysłuchujcie, ale 
błagam, dbajcie o to, że to 
wy a nie inni wtłaczacie w 
siebie przesłanie i macie 
odwagę podzielić się nim 
z innymi ze Sceny (…).

Kolejne tak poruszające 
spotkanie już za rok. Sło-
wo i poezja!

Fundatorami nagród w 
Turnieju byli: Minister-
stwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, Marszałek 
Województwa Zachod-
niopomorskiego Olgierd 
Geblewicz, Miasto Wałcz 
wraz z burmistrzem Maciej 
Żebrowski (Grand Prix), 
Powiat Wałecki i starosta 
Bogdan Wankiewicz, Alek-
sandra Olejnik, Małgorza-
ta i Ireneusz Górzyńscy, 
Zakład Energetyki Ciepl-
nej w Wałczu.



PRZEDSIĘBIORCA RADZI

Doświadczenia Cioci Stasi

Są mroźne dni, zatem Ciocia 
Stasia ma dla was kilka po-
rad nieco starych, ale spraw-
dzonych, która przydadzą 
się w najbliższym czasie. 

Czasami jak przymrozi, to 
uszy aż bolą, choć ostat-
nio częściej bolą jak słyszę 
wszak głupoty polityków i 
innych ludzi ciemnych. 

Ale do rzeczy,
To właśnie zimą najlepiej 
wietrzyć mieszkanie. Przede 
wszystkim ze względu na 
ciągle włączone kaloryfe-
ry, większą wilgoć i ciągłe 
przebywanie w pomieszcze-
niach, ale nie zapominajmy 

również o kurzu i roztoczach. 
Mróz odświeża pomiesz-
czenia oraz niweluje część 
roztoczy oraz brzydkie za-
pachy. W mroźne dni szyb-
ciej wywietrzymy pokoje i 
pozbędziemy się tych złych 
pierowtnych organizmów. 

Błędem jest także wietrzenie 
pościeli na wiosnę, chyba że 
wytrzepać musicie swoje od-
leżyny. Ale warto pamiętać o 
fakcie, że kiedy temperatury 
są poniżej 20°C. Wówczas 
dajemy roztoczom idealne 
warunki do rozmnażania. Te 
małe pajęczaki zabija albo 
mróz, który wkrótce będzie 
za oknem, albo wysoka tem-
peratura powyżej 25°C.

A gdzie siedzi jeszcze naj-

więcej kurzy i roztoczy wraz 
z bakteriami? W materacach 
, na których codziennie 
leżymy. Warto zatem wy-
nieść materac na zewnątrz, 
porządnie go wytrzepać i zo-
stawić na kilka godzin, aby 
go po prostu wymrozić. Wy-
niesienie materaca nie jest 
możliwe? Napisz to poradzę 
Ci jak to zrobić chłystku.

Mroźny, a do tego śnieżny 
dzień to najlepszy moment 
na trzepanie dywanów. Na 
początku warto wytrzepać 
dywan na trzepaku, ale 
można go również rozłożyć 
na śniegu, przetrzepać, a 
następnie odwrócić. Za-
pewne pamiętają niektórzy 
z blokowisk, jak za czasów 
PRL podczas śniego gro-

madki sąsiadów wspólnie 
trzepało dywany właśnie 
w taki sposób. Dziś połowa 
młodzików nie wie nawet po 
co jest trzepak. 

Rozmrażanie lodówkę najle-
piej zaplanować właśnie  na 
chłodne dni. Wówczas jej za-
wartość możemy wystawić 
np. na balkon. Bez stresu 
większego. 

Pamiętajcie także, że w 
mroźne dni można sobie 
wsadzić w ...kieszeń dietę, 
bo w tym czasie nasz orga-
nizm wymaga więcej energii. 
Orzechy mają właściwości 
rozgrzewające, więc warto 
je spożywać, a do tego ryby 
nawet te bardziej tłuste. 

I ubieramy się na cebulkę, 
aby buraki mocne na twa-
rzach nie wyszły.

Na koniec przepis, abyście 
sobie coś dobrego zrobili i 
na zdrowie. 

Rozgrzewająca jesienna 
herbata z imbirem 
– SKŁADNIKI:
1 łyżeczka czarnej herbaty 
granulowanej lub liściastej
1 plasterek świeżego imbiru
1 łyżeczka miodu lipowego
2-3 goździki
Herbatę wsypać do naczy-
nia, dodać imbir goździki 
zalać wrzątkiem i zaparzać 
około 5 minut dosłodzić mio-
dem lipowym. Taka wersja 
herbaty idealnie rozgrzewa.

BIURA W WAŁCZU 
DO WYNAJĘCIA:

+48 577 777 268

ten budynek Spełni twoje wymagania
wałcz, ul.kościuSzki 4 (Sinogal)

co potrzebujeSz?
- niewielkie biuro do wynajęcia?
- komplekS biur przygotowanych tylko dla ciebie?
- miejSce na gabinet?
- dużą hale do lekkiej produkcji?
- powierzchni magazynowej?
- umeblowane biuro w wybranych dniach tygodnia?
- komplekSowej obSługi firmy?

Osoby prowadzące jedno-
osobową działalność gospo-
darczą (JDG) powinny do 
30 listopada 2022 r. złożyć 
oświadczenie dostawcy prą-
du. Przedsiębiorcy nie pa-
mitają  o tym terminie mają 
jeszcze chwilkę, aby szybko 
nadrobić zaległość
Dotrzymanie terminu, to 
warunek, aby od 1 grudnia 
2022 r. - jako mikroprzed-
siębiorcy - mogli korzystać 
z maksymalnej ceny prądu 
wynoszącej 785 zł/MWh.
Często przedsiębiorcy nie 
wiedzą też, że tańszy prąd 
jest dostępny od 1 grudnia 
2022 r., a nie dopiero w 2023 
r. 

Jakie są skutki opóźnie-
nia?

Jeżeli oświadczenie złożysz 
np. Tauronowi, PGE albo Enei 
15 grudnia 2022 r., to tańszy 
prąd będziesz miał od stycz-
nia 2023 r.

Spóźnienie nie odbiera pra-
wa do tańszego prądu. Ale 
stracisz miesiąc, dwa na 
wyższych rachunkach za 
grudzień 2022 r. albo sty-
czeń 2023 r.

Dla kogo tańszy prąd (785 zł 
MWh)?
Możliwość płacenia za prąd 
nie 2 zł za 1 kWh, a mak-
symalnie do 79 groszy, ma 
każdy przedsiębiorca będący 
mikroprzedsiębiorcą.

Mikroprzedsiębiorca, to tak-
że osoba zarejestrowana w 
CEIDG, a nie tylko mała spół-
ka z o.o. z KRS.

Wystarczy, że nie zatrud-
nia więcej niż 10 osób, a jej 
obroty albo aktywa nie prze-
kraczają  2 mln euro za dwa 
lata wstecz. 

Kim jest mikroprzedsiębior-
ca? Dla ustawy o maksy-
malnej cenie prądu definicję 
mikroprzedsiębiorcy określa 
art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy z 
dnia 6 marca 2018 r. - Pra-
wo przedsiębiorców w zakre-
sie, w jakim zużywa energię 

elektryczną na potrzeby 
podstawowej działalności.

Dlatego mikroprzedsiębior-
ca, to przedsiębiorca, który 
w co najmniej jednym roku z 
dwóch ostatnich lat obroto-
wych spełniał łącznie nastę-
pujące warunki:

a) zatrudniał średniorocznie 
mniej niż 10 pracowników 
oraz
b) osiągnął roczny obrót net-
to ze sprzedaży towarów, 
wyrobów i usług oraz z ope-
racji finansowych nieprze-
kraczający równowartości w 
złotych 2 milionów euro, lub 
sumy aktywów jego bilansu 
sporządzonego na koniec 
jednego z tych lat nie prze-
kroczyły równowartości w 
złotych 2 milionów euro.

Te warunki spełnia większość 
firm (JDG) zarejestrowanych 
w CEIDG.

Oświadczenie odbiorcy 
uprawnionego 
Wszystkie podmioty upraw-
nione składają oświadczenia 
na podstawie art. 3 ust. 5 
ustawy z dnia 27 paździer-
nika 2022 r. o środkach nad-
zwyczajnych mających na 
celu ograniczenie wysokości 
cen energii elektrycznej oraz 
wsparciu niektórych odbior-
ców w 2023 roku.

Pamiętajmy, że złożenie 
oświadczenia, to nie jest 
obowiązek. To tylko możli-
wość. Więc nikt nam o niej 
nie będzie przypominał. 

Oświadczenie nie jest też 
wnioskiem. Nie jest to rodzaj 
podania, które np. Tauron, 
Enea lub PGE rozpatrują. O 
nic się nie staramy w przed-
siębiorstwach energetycz-
nych. Jest to dla nich infor-
macja o:

spełnianiu warunków usta-
wowych dla tańszego prądu,
licznikach prądu, na których 
np. Tauron, Enea lub PGE 
mają zastosować jego gwa-
rantowane ceny.
Bez tej informacji energety-
cy nie będą wiedzieli u kogo 
i jakie zastosować stawki za 
prąd. Pamiętaj, że tańszy 
prąd jest na punkt poboru 
energii (PPE). W oświadcze-
niu wskażesz więc każdy 
posiadany przez Twoją firmę 
licznik i datę zawarcia umo-
wy.

w razie pytań i porad z zakresu 
oszczędności energii elektrycznej 
skontaktuj się znami:

PowerHouses 
mail. biuro@powerbell.pl
tel +48 533 626 165



W dniach 18-19 
października br. w 
Wałczu przebywała 
delegacja z partner-
skiego powiatu Uc-
kermark. Głównym 
celem spotkania był 
udział w konferencji 
„TECHNOLOGIE IN-
FORMATYCZNE – CY-
FROWA EDUKACJA”. 
Konferencja odbyła 
się w Lokalnym Cen-
trum Nauki „Meta-
lowe Inspiracje” i 
Akademii Nauk Sto-
sowanych.

Konferencję zorganizo-
wano w ramach projektu 
„Spotkanie edukacyjno-in-
tegracyjne pn. „TECHNO-
LOGIE INFORMATYCZNE = 
CYFROWA EDUKACJA” dla 
młodzieży i pracowników 
samorządowych z Powiatu 
Uckermark i Powiatu Wa-
łeckiego” dofinansowane-
go przez Unię Europejską 
ze środków Europejskie-
go Funduszu Rozwoju Re-
gionalnego oraz budżetu 
państwa (Fundusz Małych 
Projektów Interreg VA 
Meklemburgia-Pomorze 
Przednie/Brandenburgia/
Polska w Euroregionie Po-
merania).

- XXI wiek to popularyzacja 
takich haseł jak innowacyj-
ność, technologie cyfrowe, 
innowacyjne technologie 
informatyczne, cyfrowa 
gmina, cyfrowy powiat 
i  cyberbezpieczeństwo. 
Wielu z nas korzysta z tych 
haseł, ale czasami nie zda-
jemy sobie sprawy z tego, 
co one oznaczają i jaką rolę 
odgrywa człowiek w  pro-

gramach i projektach, 
które zawierają te wła-
śnie hasła – mówił otwie-
rając konferencję starosta 
dr Bogdan Wankiewicz. - 
Dlatego bardzo cieszę się 
z tego, że dziś możemy 
spotkać się w Lokalnym 
Centrum Nauki i dzięki na-
szym prelegentom choć 
na chwilę przenieść się 
myślami do świata nowo-
czesnych technologii in-
formatycznych. Będziemy 
mogli uświadomić sobie 
jak wiele zagrożeń czyha 
na nas w cyfrowym świe-
cie, który pochłania nas 

coraz bardziej i  absorbuje 
nie tylko poprzez pracę, 
ale odgrywa coraz większe 
znaczenie w naszym życiu 
prywatnym. 
W konferencji ze stro-
ny polskiej uczestniczyli 
przedstawiciele samorzą-
du powiatowego i samo-
rządów gminnych, rektor 
i prorektorzy Akademii 
Nauk Stosowanych, pra-
cownicy starostwa, dy-

rektorzy szkół ponadpod-
stawowych, uczniowie z 
wałeckiego Zespołu Szkół 
nr 4 Rolnicze Centrum 
Kształcenia Ustawiczne-
go. W skład delegacji nie-
mieckiej weszli wicesta-
rosta powiatu Uckermark 
Frank Bretsch, naczelnicy 
wydziałów oświaty i infra-
struktury technicznej oraz 
grupa młodzieży.
W trakcie konferencji go-
ście dowiedzieli się m.in. 
jak być bezpiecznym w cy-
berprzestrzeni czy jakie są 
schematy działania hacke-
rów. Innowacyjne rozwią-

zania to również edukacja - 
omówiono jak wykorzystać 
nowoczesne narzędzia 
typu Wirtualna Rzeczywi-
stość (VR), czy platformy 
edukacyjne oparte o  roz-
wiązania chmurowe. Po 
części teoretycznej goście 
zwiedzili Lokalne Centrum 
Nauki.
Na popołudnie zaplano-
wano zwiedzanie atrakcji 
turystycznych Wałcza. Po-
goda popsuła nieco plany 
więc głównym punktem 
wycieczki była wizyta w 
Skansenie Fortyfikacyjnym 
Grupa Warowna Cegielnia. 
Przewodnikiem był na-
uczyciel i pasjonat historii 
Jarosław Rachubiński. Wa-
łeckie bunkry i historia II 
wojny światowej spotkała 
się z dużym zaintereso-
waniem, zwłaszcza wśród 
młodzieży. Goście zoba-
czyli także wałeckie zabyt-
ki: pocztę, Ateny Wałeckie, 
budynek, w którym mieści 
się Powiatowe Centrum 
Kształcenia Zawodowego 
i  Ustawicznego, wałecki 
ratusz oraz kościół pw. św. 
Mikołaja. Pierwszy dzień 
zakończył się ogniskiem 
integracyjnym, w którym 
udział wzięła również mło-
dzież z RCKU oraz pracow-
nicy wałeckiego starostwa. 
Starosta Bogdan Wankie-
wicz wręczył uczestnikom 
spotkania pamiątkowe 
upominki.
Drugiego dnia goście z 
Niemiec, wspólnie z gru-
pą młodzieży z Wałcza, 
uczestniczyli w zajęciach 
warsztatowych organizo-

wanych w Akademii Nauk 
Stosowanych. Wyjazd do 
ANS poprzedziła wizyta na 
Bukowinie, gdzie goście 
zwiedzili Ośrodek Przygo-
towań Olimpijskich i wi-
szący most. Po obiedzie 
goście wyjechali z Wałcza.
Dwudniowe wydarzenie 
to nie tylko technologie 
czy zagadnienia meryto-
ryczne. To także spotka-
nie integracyjne, możli-
wość dyskusji i wymiany 
doświadczeń pomiędzy 

młodymi ludźmi i pracow-
nikami samorządowy-
mi. To przede wszystkim 
możliwość integracji mię-
dzypokoleniowej i mię-
dzynarodowej; możliwość 
nawiązania nowych znajo-
mości, utrwalenia kontak-
tów i początek tworzenia 
ciekawych koncepcji i re-
alizacji innowacyjnych pro-
jektów wykorzystujących 
nowoczesne technologie 
informatyczne.
Konferencję zorganizo-
wano w ramach projektu 
„Spotkanie edukacyjno-in-
tegracyjne pn. „TECHNO-
LOGIE INFORMATYCZNE 
= CYFROWA EDUKACJA” 
dla młodzieży i pracow-
ników samorządowych z 
Powiatu Uckermark i Po-
wiatu Wałeckiego” dofi-
nansowanego przez Unię 
Europejską ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu Roz-
woju Regionalnego oraz 
budżetu państwa (Fundusz 
Małych Projektów Interreg 
VA Meklemburgia-Pomorze 
Przednie/Brandenburgia/
Polska w Euroregionie Po-
merania).

Wartość projektu - 11 
597,33 euro; dofinanso-
wanie z EFRR - 9 857,73 
euro.

edukacja i integracja


